

Speeches from the Throne, &c.

(Sir GEORGE PREVOST, Governor, 1812.)

"to the Great Ruler of the Universe, for these his
"undeserved mercies.

"In that more remote scene to which Your Excellency has called our attention, when it has pleased the Almighty to bless His Majesty's Arms with signal success, and to afford occasion for the display of British valour in all its native vigour, We trust a foundation is laid for rescuing the Kingdoms of Portugal and Spain, from the ferocious enemy by whom they have so long been desolated, and that the splendid Victories obtained in the Peninsula, by General the Marquis Wellington, may effectually contribute to restore peace and happiness to the civilized world.

"We receive with the liveliest emotions of gratitude, the communication made to us by Your Excellency, of the sentiments entertained by His Royal Highness the Prince Regent, with regard to the assurances of attachment and support heretofore offered by us through Your Excellency, and of the confidence which His Royal Highness places in the courage and loyalty of His Majesty's Subjects in this Province.

"The gracious approbation of His Royal Highness cannot but animate that courage and that loyalty in every efforts, which His Majesty's Canadian Subjects may be called upon to make, to repel every direct attack of the enemy upon them, and must effectually guard them against every insidious attempt to alienate their affections from His Government.

"We are, in the highest degree, sensible of the advantages arising from the important measure adopted in the last Session, to provide a circulating medium by the issue of Army Bills, and we shall cheerfully proceed to the consideration of such further regulations and provisions concerning them, as past experience, and the existing circumstances of the Country may render expedient.

"The zeal and alacrity so generally manifested by the Militia of this Province, have justly obtained for them the expression of Your Excellency's approbation, and we shall feel it incumbent on us to give all possible attention to the Militia Laws, and to every measure required for adapting them more effectually to the present exigencies of the times.

"We assure Your Excellency, that in conducting the business of the Session, we shall proceed with all the expedition which the importance of the matters, which may become the subjects of our deliberations will allow, being fully aware of the urgency for dispatch, at this critical and eventful period, and we trust that, by our zeal and unanimity, we shall prove to Your Excellency how earnestly we desire to support His Majesty's Government, and to promote the security and happiness of this part of His Dominions."

ORDERED, That the said Address be presented to His Excellency by the whole House.—J. C. p. 17.

Friday, 1st.
January,
1813.

The Speaker reported, "That the House did this day present their Address to His Excellency, and that His Excellency had been pleased to return the following Answer."

"autant de motifs de remercier le Souverain Arbitre de l'Univers qui nous traite avec plus de miséricorde que nous ne le méritons.

"La scène plus éloignée vers laquelle Votre Excellence a dirigé notre attention, et où il a plu au Tout-Puissant de couronner d'un succès distingué les Armes de Sa Majesté, et de donner occasion à la valeur Britannique, de paroître dans toute la force qui lui est naturelle, nous donne lieu d'espérer que les Royaumes du Portugal et d'Espagne, sont à la veille d'être délivrés de l'Ennemi féroce qui les a désolé depuis si longtems, et que les Victoires splendides remportées dans la Peninsule par le Général Marquis Wellington, contribueront efficacement à rendre au monde civilisé la paix avec tous ses bienfaits.

"Nous recevons avec la plus vive reconnaissance, la communication que Votre Excellence nous a faite des sentiments de Son Altesse Royale le Prince Régent, relativement aux assurances d'attachement et de soutien que nous lui avons donné par le Canal de Votre Excellence, et de la confiance que Son Altesse Royale met dans le courage et la loyauté des Sujets de Sa Majesté en cette Province.

"L'Approbation Gracieuse de Son Altesse Royale ne peut qu'animer ce courage, et cette loyauté des Sujets de Sa Majesté, chaque fois qu'ils seront appelés à repousser toute attaque directe de l'Ennemi, et elle doit les mettre en garde contre les efforts perfides qui pourroient être faits pour aliéner leur affection au Gouvernement.

"Nous sentons fortement les avantages qui résultent de la mesure importante qui a été adoptée dans la dernière Session de la Législature, pour pourvoir à un moyen de circulation par l'émission des Billets de l'Armée, et nous procéderons à la considération de tels règlements ultérieurs, et des provisions qui y auront rapport, en autant que l'expérience passée et les circonstances présentes du Pays les rendront convenables.

"Le zèle et l'allégresse si généralement manifestés par la Milice de cette Province, ont justement mérité l'approbation de Votre Excellence, et nous nous regarderons comme obligés de prêter toute l'attention possible aux Loix de la Milice, et aux mesures requises pour les adapter d'une manière plus efficace aux circonstances présentes.

"Nous assurons Votre Excellence, qu'étant convaincus de la nécessité d'user de toute l'expédition possible dans ces tems critiques et hazardieux, nous procéderons à la dépêche des affaires de cette Session, avec autant de promptitude que nous le permettra l'importance des matières, qui pourront devenir le sujet de nos délibérations; et nous espérons par notre zèle, et notre unicité, prouver à Votre Excellence, avec quel empressement nous désirons supporter le Gouvernement de Sa Majesté, et promouvoir la sûreté, et le bonheur de cette partie de Ses Domaines."

ORDONNE, Que la dite Adress soit présentée à Son Excellence par toute la Chambre.—J. C. p. 16.

L'Orateur a fait Rapport, "Quela Chambre ayant présenté aujourd'hui son Adress à Son Excellence, qui avoit bien voulu faire la réponse suivante :

Vendredi,
Janvier,
1813.